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1.§ 
Par nekustamā īpašuma nodokli normatīvajos aktos noteiktajā termiņā 

nenodotām ēkām 

Ziņo Aiva Kasparoviča, Dace Riektiņa 

Būtība - Likuma “Par nekustamā īpašuma nodokli” 3.panta 16 daļa nosaka, ka būvi, 

kuras būvniecībā pārsniegts normatīvajos aktos noteiktais kopējais būvdarbu veikšanas 

ilgums, apliek ar nekustamā īpašuma nodokļa likmi 3 % apmērā ar nākamo mēnesi pēc 

būvniecības termiņa izbeigšanās līdz mēnesim, kad parakstīts akts par būves 

pieņemšanu ekspluatācijā, ja to ir noteikusi pašvaldība savos saistošajos noteikumos. 

Iepriekš minētais noteikts Dienvidkurzemes novada pašvaldības domes 2021.gada 

30.septembra saistošo noteikumu Nr.12 “Par nekustamā īpašuma nodokļa aprēķināšanu 

un nekustamā īpašuma nodokļa atvieglojumu piemērošanu” 12.punktā. 

2014.gada 19.augusta Ministru kabineta noteikumu Nr. 500 “Vispārīgie 

būvnoteikumi” (turpmāk – Vispārīgie būvnoteikumi) 80.punktā noteikts, ka maksimālais 

būvdarbu veikšanas termiņš ir astoņi gadi no atzīmes izdarīšanas būvatļaujā par visu tajā 

ietverto nosacījumu izpildi. Objekti, kuru būvniecība likumīgi ir uzsākta līdz 2014.gada 

1.oktobrim un būvatļaujā nebija norādīts maksimālais būvdarbu veikšanas termiņš, 

atbilstoši Vispārīgo būvnoteikumu 171.punktam, bija jānodod ekspluatācijā līdz 

2022.gada 1.oktobrim.  

Ievērojot  labas  pārvaldības principu un, lai  veicinātu īpašniekus pabeigt uzsākto 

būvniecību, iesniegtu būvvaldei iesniegumus par būvatļauju termiņu pagarināšanu, 

Dienvidkurzemes novada pašvaldības dome ar 27.10.2022. lēmumu Nr. 1077 “Par 

grozījumiem Dienvidkurzemes novada pašvaldības 2021.gada 30.septembra saistošajos 

noteikumos Nr.12 ’’Par nekustamā īpašuma nodokļa aprēķināšanu un nekustamā 



īpašuma nodokļa atvieglojumu piemērošanu” atlika nekustamā īpašuma nodokļa likmes 

3 % apmērā piemērošanu līdz 2022.gada  31.decembrim. 

 Dienvidkurzemes novada pašvaldības iestāde “Dienvidkurzemes novada 

Būvvalde”, izskatot būvniecības lietas par izsniegtajām būvatļaujām par laika periodu no 

1995.gada līdz 2014.gada 1.oktobrim, konstatē, ka vairākas būves nav savlaicīgi nodotas 

ekspluatācijā, kā arī nav pagarināts to ekspluatācijā nodošanas termiņš. 

 

Sēdes vadītājs A.Priedols uzdod jautājumu, vai nekustamā īpašuma nodokļu 
likme būs 3% vai papildus klāt 3%? 

 

A.Kasparoviča informē, ka 3% likme būs kopā ar esošo nekustamo īpašumu 
nodokli. 

 

A.Radzevičs uzdod jautājumu vai cilvēki ir brīdināti, vai ir aicinājums pabeigt 
būvniecību? 

 

E.Mahta informē, ka pašvaldības avīzē ir bijušas publikācijas, ka būs 
paaugstinātas nekustamo īpašumu nodokļu likmes, ar aicinājumu nodot būves 
ekspluatācijā. 

 
 

S.Bēča informē, ka cilvēki ir iepazinušies ar informāciju un saņemtas jau 
atsauksmes par to. 

 

A.Radzevičs norāda ka avīzē informācija bijusi, bet vēlas zināt vai katrs indivīds, 
kam paredzēts nodokļa paaugstinājums, ir brīdināts? 

 

J.Grasmanis norāda, ka šo paaugstinājumu nosaka ar likumu un likumu 
nezināšana neatbrīvo no atbildības. 

 

D.Riekstiņa informē, ka ir bijusi telefoniska saziņa ar visiem, informēti gan ar 
publikācijām laikrakstā, gan informācija saņemta arī būvvaldē. 

 

A.Radzevičs uzdod jautājumu, kāpēc šis jautājums netika izpildīts janvāra 
mēnesī, kad tika izsūtīti jaunie paziņojumi? 

 

D.Riekstiņa informē ka uz doto brīdi jau divas reizes sarakstus iesnieguši, darbs 
ir pakāpenisks un turpināsies visa gada garumā. Darba apjoms kas ir jāapseko un 
jāizskata ir milzīgs, nevienu nekustamo īpašumu nevarēja nodot aplikšanai ar 
paaugstinātu nekustamā īpašuma nodokli ātrāk, kamēr nebija iestājies termiņš, 
personām līdz 31. decembrim bija iespēja iesniegt būvvaldē iesniegumus par 
būvatļauju termiņu pagarināšanu, kuri daudzi arī izmantoja.  

 

A.Radzevičs jautā no kura brīža būs nekustamo īpašumu nodokļa pārrēķins no 
domes lēmumu brīža vai š.g. sākuma? 

 

D.Riektiņa informē, ka tas būs atkarīgs kā nolems pašvaldība, tā nav būvvaldes 
kompetence. 

 

I.Stūre norāda, ka lēmumprojektā minēts ka nekustamā īapšuma nodokļi likme 
stājas spēkā ar 2023.gada 1.janvāris, bet šodien jau ir 23. marts. 

 

A.Kasparoviča atbild, ka tāds esot bijis sākotnējais uzstādījums, ka paaugstināto 
nekustamā īpašuma nodokli piemēro no š.g. sākuma, sakarā ar to, ka pagarināja 



dokumentu iesniegšanas termiņu līdz š.g. 1.janvārim. Nodokļa likmes 
paaugstinājums bija piemērojams jau pagajušā gadā, tomēr ja pārrēķinu personas 
saņems oktobra vai decembra mēnesī, tas būtu nesaprātīgi piemērot pa visu gadu 
atpakaļ. 

 

A.Priedols uzdod jautājumu uz cik daudz personām nekustamā īpašuma 
nodokļa likmes paaugstinājums būtu attiecināms? 

 

G.Kalniņš izsaka priekšlikumu nekustamā īpašuma nodokļa likmes 
paaugstinājumu pieņemt no š.g. 1.aprīļa. 

 

R.Reinis norāda, ka summu būtu nepieciešams sadalīt pa ceturkšņiem. 
 

J.Grasmanis jautā vai nekustamā īpašuma nodokļa paziņojumi ir izsūtīti, vai 
daudzi jau nav samaksājuši par visu gadu? 

 

R.Reinis norāda, ka rēķina paziņojumi tikuši nosūtīti. 
 

A.Priedols norāda, ka nekustamā īpašuma nodokļa likmes paaugstinājumam, 
būtu nepieciešams stāties spēkā ar 2. ceturksni. 

 

A.Radzevičs jautā, vai piemērojot uz gadu atpakaļ nodokli personām 
nepiemērosies soda naudas? 

 

E.Mahta informē, ka process tiek veikts manuāli, jo pirms BIS izmantotašanas, 
būvatļaujas tika reģistrētas papīra formātā, tie dati arī nepieciešami apkopot. 

 

S.Bēča norāda, ka iespējams programmā var apturēt soda naudas aprēķinu. 
 
A.Priedols izsaka priekšlikumu, ka nekustamā īpašuma nodokļa likmes 

       paaugstinājumu pieņemt no 2023.gada  
       1. aprīļa. 

 
Komitejas locekļi atbalsta A.Priedola priekšlikumu. 
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2.§ 
Par grozījumiem Priekules vidusskolas, Komunālās pārvaldes un Sporta 

pārvaldes amatu katalogos 
 
Ziņo Andris Razma 

Būtība - Saņemts Priekules pagasta un Priekules pilsētas apvienības pārvaldes 
vadītāja Andra Razmas ierosinājums likvidēt sētnieku amata vietas Priekules 
vidusskolā un Sporta pārvaldes Priekules nodaļā un papildināt Komunālās pārvaldes 
amatu katalogu ar sētnieka amata vietu. Šobrīd Priekules vidusskolā ir sētnieks ar 0,5 
slodzi, Sporta  pārvaldē Priekules nodaļā ir sētnieks ar 0,375 slodzi, kuram ir 
darbnespēja un veselības stāvokļa dēļ neplāno atgriezties darbā. Ierosinājums veikt 
šīs izmaiņas un izveidot pilnas slodzes sētnieka amatu vietu Komunālajā pārvaldē ir 
sakarā ar to, ka ir pieaudzis darba apjoms. Apkalpojamā zona būtu Priekules 
vidusskolas teritorija, Sporta halles teritorija, mākslīgā futbola laukums un parks.  

A.Razma informē komitejas locekļus par nepieciešamajiem grozījumiem. 
 

A.Radzevičs norāda, ka lēmumprojektā norādīts, ka grozījumi stājas spēkā ar 
1.aprīli, darbiniekam mainās darba tiesiskās attiecības vai nebūtu korekti, ka darbinieks 
mēnesi tiek iepriekš brīdināts? 

 

A.Razma informē, ka komunālā pārvaldē turpinās strādāt tā pati sētniece, kas 
Priekules vidusskolā. 

 

A.Radzevičs uzsver, ka tomēr korekti būtu, ja dotu mēnesi laika darba attiecību 
izmainīšanai. 

 

J.Grasmanis jautā vai persona netiek pārcelta darbā? 
 

A.Radzevičs informē, ka šī nav pārcelšana, bet atbrīvošana un jauna darba 
attiecību nodibināšana, tāpat no personas, kurai piešķirta darbanespējas lapa, 
nepieciešams atlūgums vai arī darba devējs varēs uzteikt darbu, ja personai 
darbanespējas lapa ilgs sešus mēnešus. 

 

 
A.Priedols izsaka priekšlikumu, ka grozījumu stājas spēkā ar 2023.gada 1.maiju. 
 
Komitejas locekļi atbalsta A.Priedola priekšlikumu. 
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Komunālās pārvaldes un Sporta pārvaldes amatu 
katalogos" ar labojumiem. 

 
 

3.§ 
Par ziedojumu sadarbības pašvaldībai Ukrainā 

Ziņo Uldis Vārna 

Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldība 2023.gada 13.martā (iereģistrēts 
lietvedības sistēmā ar Nr.DKN/2023/4.10/1057-S) saņēmusi sadarbības pilsētas Ukrainā 
– Kamiņa - Kaširskas pilsētas pateicību Dienvidkurzemes novada pašvaldībai par jau 
sniegto humāno palīdzību un lūgumu rast iespēju Ukrainas aizstāvjiem nodot 20 vai 
vairāk sēdvietu autobusu. Autobuss tiks nodots Ukrainas Bruņoto spēku militārpersonām. 

Dome izskata iespēju dāvināt (ziedot) Ukrainas Kamiņa - Kaširskas pilsētai, 
drošības nodrošināšanai, šādu tehnikas vienību: Autobuss MB 0303 ar numurzīmi 
ER1547, izlaiduma gads 1977, bilances vērtība uz 31.12.2022. ir EUR 0,00.  
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4.§ 
Par līdzfinansējumu “Aizputes Renesanses biedrības” projektam “Plenērs par 

Aizputes viduslaiku pils atgriešanu kultūras apritē”  

Ziņo Gita Golubova 

Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldībā 2023. gada 3. martā saņemts un 
reģistrēts iesniegums Nr. DKN/2023/4.10/915-S no biedrības “Aizputes Renesanses 
biedrība” ar lūgumu līdzfinansēt Valsts kultūrkapitāla fonda apstiprināto projektu 
“Plenērs par Aizputes viduslaiku pils atgriešanu kultūras apritē”.  

Projekta mērķis ir 2023. gada maijā (11.05.-14.05.) organizēt ekspertu un 
studentu plenēru, lai rastu mūsdienīgus un ilgtspējīgus risinājumus Aizputes 
viduslaiku pils starpizmantošanai – atgriešanai kultūras apritē sabiedrības labā un 
aktīvā izmantošanā līdz pils pilnīgai rekonstrukcijai.  



Biedrībai nepieciešamais līdzfinansējums EUR 1995,00 (viens tūkstotis deviņi 
simti deviņdesmit pieci euro un 00 centi) apmērā (naktsmītņu un ēdināšanas 
pakalpojuma apmaksas nodrošināšanai). 

 
R.Reinis uzdod jautājumu vai līdzfinansējums tiks piešķirts no  

Kultūras budžeta? 
 

A.Priedols informē, ka no Attīstības budžeta. 
 

A.Radzevičs vēlas uzdot jautājumu  Audita daļai par līdzfinansējuma tiesisko 
aspektu, ja nauda paredzēta ēdināšanas nodrošināšanai? 

 

A.Evardsons norāda, ka biedrībai pašai jānodrošina ēdināšanas pakalpojumu 
izmaksu segšana. 

 

A.Priedols norāda, ka ēdināšanas izmaksas, lai apmaksā biedrība, bet 
pašvaldības līdzfinansējumu izlieto gleznošanai. 

 

G.Golubova norāda, ka iesniegumam klāt bijusi pievienota detalizēta tāme ar 
kuru visi varēja iepazīties. 

 

A.Radzevičs norāda, ka pie lēmumprojekta tāme nav pievienota. 
 

G.Gulbe informē, ka pašvaldībai būtu nepieciešami saistošie noteikumi, lai 
turpmāk varētu ievērot vienlīdzības principu līdzfinansējumu piešķiršanai. 

 

A.Priedols norāda ka līdz domes sēdei nepieciešams lēmumprojektu precizēt, 
lai dome varētu piešķirt līdzfinansējumu, tāpat pie lēmumprojekta nepieciešama 
pievienot tāme. 
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5.§ 
Par iecelšanu Lauksaimniecības zemes darījumu izvērtēšanas komisijas locekļa 

amatā 

Ziņo Mairita Krētaine 



Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldībā 2023. gada 9. martā saņemts 
Dienvidkurzemes novada nekustamo īpašumu speciālistes Ilzes Lācītes iesniegums 
(reģistrēts Dienvidkurzemes novada pašvaldībā Nr. DKN/2023/4.9./1255-S) ar lūgumu 
iecelt par Lauksaimniecības zemes darījumu izvērtēšanas komisijas locekli. 
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6.§ 
Par atbrīvošanu no Apstādījumu pārraudzības komisijas priekšsēdētāja un 

komisijas locekļa darba pienākumu pildīšanas 

Ziņo Andris Brikmanis 

Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldībā 2023. gada 2. martā saņemts 
Dienvidkurzemes novada Apstādījumu pārraudzības komisijas priekšsēdētāja Andra 
Brikmaņa iesniegums (reģistrēts Dienvidkurzemes novada pašvaldībā Nr. 
DKN/2023/4.9./1048-S) un 2023. gada 3. martā saņemti Dienvidkurzemes novada 
Apstādījumu pārraudzības komisijas locekļu Ineses Drulles (reģistrēts Dienvidkurzemes 
novada pašvaldībā Nr. DKN/2023/4.9./1061-S) un Evijas Palāces (reģistrēts 
Dienvidkurzemes novada pašvaldībā Nr. DKN/2023/4.9./1169-S) iesniegumi, kuros lūgts 
atbrīvot no Apstādījumu pārraudzības komisijas priekšsēdētāja un komisijas locekļu 
amata pienākumu pildīšanas. 

 

R.Reinis uzdod jautājumu vai komisijā vēl paliek kādi komisijas locekļi? 

G.Gulbe informē, ka komisijā paliek četri komisijas locekļi. 

I.Stūre informē, ka pēc Apstādījumu pārraudzības komisijas nolikuma, komisijā 
jābūt 10 (desmit) komisijas locekļiem – 8 komisijas locekļi, komisijas priekšsēdētājs un 
komisijas priekšsēdētāja vietnieks, uz doto brīdi komisijas ir darboties nespējīga. Taču, 
pašvaldībā saņemti 4 (četri) personu iesniegumi par iecelšanu Apstādījumu 
pārraudzības komisijā, kas tiks izvērtēti. Šobrīd ir priekšlikums atbrīvot augstāk minētos 
komisijas locekļus un uz domes sēdi tiks virzīts lēmumprojekts par jaunu komijas 
locekļu iecelšanu un iepējams arī izmaiņas komisijas nolikumā. 
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7.§ 
Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības saistošo noteikumu “Par 

Dienvidkurzemes novada pašvaldības 2023.gada budžeta plānu” apstiprināšanu 

Ziņo Gints Brumbergs 

Būtība - Pamatojoties uz Pašvaldības likuma 10.panta pirmās daļas 1.punktu, 
48.pantu, likuma “Par pašvaldību budžetiem”  16. un 17.pantiem, likuma “Par 
budžetu un finanšu vadību” 6.pantu, apstiprina Dienvidkurzemes novada 
pašvaldības saistošos noteikumus Nr._  “Par    Dienvidkurzemes novada pašvaldības 
budžetu 2023. gadam”.  

G.Brumbergs iepazīstina komitejas locekļus ar 2023. gada budžeta plānu. 
Pamatbudžeta ieņēmumi plānoti  58 846 428 EUR apmērā, kas pret iepriekšējā gada 
izpildi ir vairāk par 2%. Pamatbudžeta izdevumu kopējais apjoms prognozēts 70 
105 914 EUR, t.i., par 38% vairāk  jeb 19 363 55 EUR kā iepriekšējā gada izpilde.   

Dienvidkurzemes pašvaldības pamatbudžeta ieņēmumi tiks novirzīti 
pašvaldības funkciju izpildes nodrošināšanai – izdevumiem no budžeta finansētu 
institūciju, t. sk. pašvaldības, izglītības, kultūras, sporta iestāžu, sociālo dienestu 
uzturēšanai, pasākumu finansēšanai, pašvaldības infrastruktūras uzturēšanai, 
samaksai par pakalpojumiem pašvaldības vajadzībām. Informē arī, ka buddžeta 
aizņēmuma apmērs pašvaldībai nepalielināsies. Vislielākais izdevumu apjoms 2023. 
gada novada budžetā plānots izglītības nozarei - 27858002 EUR, kas sastāda 40% 
no pamatbudžeta kopējiem izdevumiem, teritoriju un mājokļu apsaimniekošanai 
atvēlēti 18% , ekanomiskā darbība 10%, vispārējā vadība 10%, sociālā aizsardzība 
9%, sabiedriskai kārtībai un drošībai, veselībai un vides aizsardzībai katram ap 1%. 

 

Sēdes vadītājs A.Priedols jautā vai ir kādi ieteikumi? 
 

J.Grasmanis jautā kāds finansējuma apjoms plānots neparedzētajām 
vajadzībām? 

 



G.Brumbergs informē, ka ap 200 000 EUR un norāda, ka šogad arī paredzētā 
īpašumu pārdošana veiksmīgi norit pēc plāna, kas rada iespēju salāgot budžetu.  

Tāpat sāksies darbs pie dotā uzdevuma, samazināt izdevumus attiecībā uz 
uzturēšanas izmaksām, nākamo pirmdienu paredzēts doties uz Bārtas pagasta 
pārvaldi un izvērtēt, ko optimizēt. 

 

J.Veits jautā vai salīdzinot ar valsts budžetu, kur mums paredzētais finansējums 
ir mazāks, kur vairāk? 

 

G.Brumbergs norāda, ka pašvaldības budžets ir līdzīgs ar valsts, vairāk gan 
mums paredzēts teritorijas un mājokļu apsaimniekošanā, kas ir pamatoti, jo mūsu 
teritorija ir liela. 

 

A.Radzevičs norāda, ka saistošo noteikumu 1.punkts iezīmē mūsu budžeta 
ilgstspēju, jeb taisni otrādi neilgstspēju. Mums ir 58,8 milj. EUR ieņēmumi, no kuriem 
5 milj. EUR apmērā ir nekustamo īpašumu pārdošana, principā pamatieņēmumi ir 53 
milj. EUR uz ko varam paļauties ikgadēji. 2,4 milj. EUR mums ir jāatdod 
aizņēmumiem, mums paliek 51 milj. EUR, tajā skaitā mums vēl ir 12 milj. EUR 
atlikums no pagājušā gada. Šajā budžetā mēs vēlamies ieguldīt 10 milj. EUR. Ja no 
70 atņem 10, tad iznāk, ka mēs gribam tērēt 60 milj. EUR ikdienā. Budžets parāda, 
ja mums nav īpašumu ko pārdot, tad mums ir 7 mij. EUR deficīts. Ar tempu, kā mēs 
esam attīstījuši izdevuma daļu, nākamā gadu budžetu būs sastādīt vēl grūtāk. 
Iepazīstoties ar visu pašvaldību 2020. gada budžetu, kas patstāvīgi darbojās 
priekšvēlēšanu gadā, secināms, ka ieņēmumu 2020. gada faktiskā izpilde bijusi 52,5 
milj. EUR, kas ir līdzīgi kā mēs izlietojam. Bet tērējam mēs, kas arī  budžeta ilgstspēju 
norādīs, kods – atlīdzība. 

Šajā jaunajā budžetā, mēs plānojam atlīdzībai, pakalpojumiem pāri 35 milj. EUR 
finansējumu, tad trīs gadus atpakaļ, mēs esam izlietojuši 25 880 000 EUR. Šo gadu 
laikā mums šī sadaļa pieaugusi par 10 milj. EUR, šo trīs gadu laikā ieņēmumi, ar 
visām nekustamo īpašumu atsavināšanām nav pieauguši par 10 milj. EUR. Ar 
pāgājušā gada ieplānotajiem un neizpildītajiem darbiem mēs papildinām tikai šī gada 
budžetu, mēs neveidojam šo budžetu, tā lai viņš būtu saprātīgi sastādāms 
nākamgad. Šobrīd attīstībā neparedzam pat tik daudz cik bijis atlikums. Kopumā 
budžetā paradzētas daudzas labas lietas, bet ilgtspējas problemātiku nemazinās. 

Tāpat pieaugs dažādu obligāto maksājumu finansējums, nav zināms, kas notiks 
pedagogu jomā, protams inventarizēt vietējo nepieciešams, bet ja pēc 
inventarizācijas kaut ko ietaupām, nevis iztērējam ikdienā, bet gan nepieciešams 
investēt attiecīgajā teritorijā. 

 
J.Grasmanis jautā kādi ir ieteikumi? 
 
A.Radzevičs norāda, ka savādāk bijis nepieciešams sastādīt budžetu, mēs atkal 

lemsim par jauna amata vietu izveidi, turpmāk korektāk analizēt amatu vietu izveidi, 
gandrīz katrā sēdē ir par kādam lēmumam. Pēc vakar saņemtā dokumenta izskatās, 
ka neiezīmēsies ekonomija, bet gan parādīsies jaunas izdevumu pozīcijas. Atlīdzība 
ir viena pozīcija, kas ir jāpārskata. 

 Arī ar atbrīvotajiem īpašumiem mums neiet pēc plāna, pagājis gads kopš 
Sikšņu pamatskola ir atbrīvota, bet tāpat to turpina apkurināt. Tāpat šis budžets ir 
netaisnīgs pret Sikšņu iedzīvotājiem, pēc pagastu optimizācijas, ietaupīto 



finansējumu teritorijā atpakaļ neieguldām. Apsekojot Sikšņus un izbraucot centrālo 
ielu, tā pati ar pārsteigumiem bedru formā, tāpēc aicinu līdz budžeta pieņemšanai 
padomāt, tā pat arī pēc Bārtas pagasta pārvaldes optimizācijas, kaut kas ir jāatstāj 
vietā. 

 

G.Kalniņš norāda galvenais, lai tiek ievērots princips, ka no pārdotajiem 
īpašumiem, kāda daļa nonāk atpakaļ attiecīgajā teritorijā. 

 

A.Priedols norāda, ka plānota puse, no īpašumu atsavināšanā saņemtā 
finansējuma, ieguldīt attiecīgajā teritorijā, bet kā praktiski tas notiek, vēl nav 
īstenojies. 

 

A.Jefimovs norāda, ka vēlas oponēt A.Radzevičam, atalgojumu bija 
nepieciešams palielināt, laiki ir mainījušies, apkārtējo dzīve palikusi dinamiskāka. 
Attiecībā uz Sikšnu pamatskolu, piedāvājumi par ēku izmantošanu ir nosūtīti, varbūt 
kādam vietējam aktīvistam atradīsies ieceres par ēku izmantošanu. 

 

L.Tiļugs norāda, ka šajos sarežģītajos kara laika apstākļos mēs varam būt 
pateicīgi par to, ka kaut kur nav palicis sliktāk. Kas attiecas par reformas ideju 
samazināt administratīvos izdevumus, uz mūsu lielo teritoriju, tas ir sarežģīti izdarīt, 
bet jāmeklē iespējas ilgtermiņa ieguldījumos palielināt finansējumu (ceļos, tiltos, 
ēkās). 

 

S.Bēča norāda, ka paši lēmumu par atalgojumu palielināšanu esam pieņēmuši. 
No uzņemējdarbības skatījuma, jāsaka ar Dž.Rokfellera vārdiem “Nebaidieties lielus 
izdevumus, baidieties mazus ieņēmumus”, ja mēs nevaram samazināt ieņēmumus, 
mums jāskatās kur varam palielināt ieņēmumus. 

  

G.Kalniņš jautā vai ir ekonomisks skatījums uz ilgtermiņa investīcijām 
infrestruktūrā, kuras vietas attīstīt, no kurām būtu  lielāka atdeve? 

 

G.Brumbergs atbild, ka rūpīgi pievērš tam uzmanību. 
 

E.Treimanis norāda, ka mēs sūdzāmies par viena euro dārdzību, bet tērējam 
piecus euro, lai iegūtu vienu euro, tāds ir ieskats, tā ir efektivitāte – viņas nav. 

 

A.Jankovskis norāda, ka 2020. gadā arī minimālās algas bijušas mazākas, tāpat 
par šo periodu paaugstinātas tikušas pedagogu algas, kas kopumā arī budžeta 
izdevums palielina un jautā vai skolās remontdarbus veiks pagājušā gadā neizdarītos 
vai daļu šogad plānotos? 

 

E.Forbotko informē, ka ir nosūtījusi sarakstus, kuros var redzēt, kuri ir pārceltie 
remontdarbi no 2022. gada, kuri no jauna. 

 

J.Grasmanis informē, ka atskatoties uz pagājušā gada budžetu, no vienas puses 
skatoties viņš nav bijis veiksmīgs, liels atlikums un neapgūto darbu daudz, bet nav 
neviena tāda lieta, kas būtu tikai laba vai tikai slikta, to pašu slikto pusi var skatīties 
no labās puses. Labi, ka ir atlikums no pagājušā gada, kas šogad atkal papildina šī 
gada budžetu, tomēr neskaidrības ir par budžetā iesniegtajiem pašvaldībai 
piederošo energoresursu  ēku aprēķiniem, iespējams iestāžu vadītāji ielikuši budžetā 
lielākas rezerves, ņemot vērā pagājušā gada sadārdzinājumu. Tāpat jāsekot līdzi, lai 
attīstības budžets netiktu samazināts ar katru gadu. Novēl deputātiem būt stingriem, 
kārtīgi izvērtēt jauno amata vietu un struktūru veidošanu, lai ir drosme uzņemties, 
kādu nepopulāru lēmumu. 

 



R.Reinis norāda, ka piedaloties pie budžetu sastādīšanas aicina turpmāk 
deputātus, pārvalžu un iestāžu vadītājus uz lielāku savstarpējo sapratni. “Šobrīd 
redzams, ka esam uzlikuši žņaugu attīstībai un, ja to žņaugu laicīgi neatlaidīsim, tad 
tā kāja atmirs”. 

 

A.Priedols izsaka pateicību deputātiem par ieguldīto darbu budžeta 
sastādīšanā. 

 

J.Veits piekrīt izteiktajiem komentāriem, taču norāda, ka atalgojumu bija 
nepieciešams palielināt, tāpat izsakās, ka jārod risinājums Sikšņu skolas ēkas 
izmantošanai, informē deputātus, ka Dunikas ambulances darbinieki satraukušies 
par ambulances ēkas pārcelšanu uz citām telpām, kā arī jāievēro princips, ka no 
pārdotajiem īpašumiem, kāda daļa nonāk atpakaļ attiecīgajā teritorijā. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars 
Priedols, Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis 
Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par Dienvidkurzemes novada 
pašvaldības saistošo noteikumu “Par 
Dienvidkurzemes novada pašvaldības 2023.gada 
budžeta plānu” apstiprināšanu". 

 
 

8.§ 
Par atļauju valsts amatpersonas amata savienošanai Ģirtam Laugalim 

Ziņo Aigars Evardsons 

Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldībā 2023. gada 21. martā saņemts Ģirta 
Laugaļa iesniegums (reģistrācijas Nr. DKN/2023/4.9/1425-S) ar lūgumu atļaut  savienot 
Dienvidkurzemes novada pašvaldības Bārtas un Kalētu pagastu apvienības pārvaldes 
vadītāja amatu ar Pāvilostas ostas pārvaldes iepirkuma komisijas locekļa amatu 
iepirkumam “Peldošo piestātņu piegāde un uzstādīšana EST-LAT177”. Ģirta Laugaļa 
iesniegumā norādīts, ka atalgojums Pāvilostas ostas iepirkuma komisijas locekļa 
amatā netiks maksāts. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars 
Priedols, Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis 
Veits) 



"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par atļauju valsts amatpersonas amata 
savienošanai Ģirtam Laugalim". 

 
 

9.§ 
Par atļauju valsts amatpersonas amata savienošanai Jurim Dabaram 

Ziņo Aigars Evardsons  

Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldībā 2023. gada 21. martā saņemts 
Jura Dabara iesniegums (reģistrācijas Nr. DKN/2023/4.9/1426-S) ar lūgumu atļaut  
savienot Dienvidkurzemes novada pašvaldības Grobiņas pilsētas pārvaldes vadītāja 
amatu ar Pāvilostas ostas pārvaldes iepirkuma komisijas locekļa amatu iepirkumam 
“Peldošo piestātņu piegāde un uzstādīšana EST-LAT177”. Jura Dabara iesniegumā 
norādīts, ka atalgojums Pāvilostas ostas iepirkuma komisijas locekļa amatā netiks 
maksāts. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars 
Priedols, Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis 
Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par atļauju valsts amatpersonas amata 
savienošanai Jurim Dabaram". 

 
 

10.§ 
Par atļauju valsts amatpersonas amata savienošanai Artim Rimmam 

Ziņo Gunta Gulbe 

Būtība - 17.03.2023. Dienvidkurzemes novada pašvaldībā ir saņemts Sakas 
pagasta un Pāvilostas pilsētas apvienības pārvaldes vadītāja Arta Rimmas 
iesniegums (DKN/2023/4.9/1378-S) ar lūgumu atļaut savienot valsts amatpersonas 



amatu – Dienvidkurzemes novada Sakas pagasta un Pāvilostas apvienības 
pārvaldes vadītāja amatu ar Pāvilostas ostas pārvaldnieka amatu. 

 A.Radzevičs jautā kurā brīdī amatpersonai jāprasa atļauja par amatu 
savienošanu? 

G.Gulbe atbild, ka pirms iecelšanas amatā?  

A.Radzevičs jautā vai šī persona ir prasījusi atļauju pirms iecelšanas amatā? 

G.Gulbe informē, ka lēmumprojektam pievienots klāt ir iesniegums. Iesniegums 
saņemts 17. martā. 

A.Radzevičs jautā, kad persona iecelta amatā? 

G.Gulbe informē, ka šādas informācijas viņai nav. 

I.Stūre informē, ka personai bijusi atļauja savienot amatus kā pienākumu 
izpildītājam. 

A.Radzevičš informē, ka pašvaldībā ir amatpersona, kas strādā trīs pilna laika 
darbus, vismaz pēc atlīdzības var spriest par pilna laika darbiem, tas attiecībā pret 
pārējiem pārvalžu vadītājiem ir nekorekti, šo lēmumu nepieciešams pārdomāt. 

A.Evardsons norāda, ka amatpersona ostas pārvaldnieka pienākumus pildīs 
saskaņā ar grafiku. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars 
Priedols, Raimonds Reinis, Jānis Veits) 

"pret" -  1 (Edgars Treimanis) 
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Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par atļauju valsts amatpersonas amata 
savienošanai Artim Rimmam". 

 
 
No sēžu telpas iziet deputāts S.Bēča. 
 

11.§ 
Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības Izglītības iestāžu tehnisko darbinieku 

amatu katalogu papildināšanu un precizēšanu 

Ziņo Līga Lasmane 

Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldības Izglītības iestāžu tehnisko 
darbinieku amatu katalogs tehnisku problēmu dēļ ir jāprecizē. Sagatavojot 
lēmumprojektu uz 2022. gada 29. decembra domes sēdi bija jāveic labojumi un jāizņem 



ārā no kataloga pedagoģiskā personāla amati. Darba procesā tika izņemtas arī dažas 
tehnisko darbinieku amata vietas ( Aizputes vidusskolai 2 skolotāja palīga amata vietas, 
Grobiņas Pieaugušo izglītības centra amata katalogs) un konstatētas dažas nepilnības.  

Papildus Nīcas pirmsskolas izglītības iestāde “Spārīte” lūdz apstiprināt papildus 1 
amata vietu “Skolotāja palīgs”, lai nodrošinātu visas grupas ar atbilstošu darbinieku 
skaitu, jo palielinoties bērnu skaitam Rudes filiālē ir nepieciešams papildus darbinieks, 
jo līdz šim uz 7 grupām bija 6 slodzes. Priekules pirmsskolas izglītības iestāde 
“Dzirnaviņas” lūdz apstiprināt papildus 0,5 slodzi “Remontstrādniekam” un papildus 0,5 
slodzi “Sētniekam”.  

 
A.Radzevičs uzdod Audita nodaļas vadītājam analizēt lēmumprojektā minēto un 

analizēt notikušās darbības. Ziņojumā konstatēts, ka neatkarīgi no domes apstiprinātā 
amatu kataloga faktiski notikusi atalgojumu izmaksa un līgumu slēgšana, darbības 
veiktas bez amata katalogu grozījumu apstiprināšanas. Audita nodaļai nepieciešams 
izvērtēt, kas pieņēmuši lēmumus un uz kāda pamata tikušas veiktas izmaksas. 

Turklāt Izglītības un sporta komitejas sēdē iesniegtais lēmumprojekts nav bijis 
korekti sagatavots, amatu kataloga nosaukumi nesaprotami, arī šobrīd lēmumprojektā 
amata katalogu nosaukumi nav korekti, līdz domes sēdei nepieciešams lēmumprojektu 
precizēt.  

 

E.Mahta izskaidro komitejas locekļiem nepieciešamos grozījumus amatu katalogā. 
 

A.Radzevičs norāda, ka netiek veikta kontrole atbilstoši šiem dokumentiem. 
 

E.Mahta norāda, ka kļūdas ir konstatētas, tāpat darbiniekiem ir pieprasīti 
paskaidrojumi. 

 
 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Juris Grasmanis, Andris Jankovskis, Andris 
Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars Priedols, Raimonds 
Reinis, Edgars Treimanis, Jānis Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Sandris Bēča - Nepiedalās balsojumā) 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par Dienvidkurzemes novada 
pašvaldības Izglītības iestāžu tehnisko darbinieku 
amatu katalogu papildināšanu un precizēšanu" ar 
labojumiem. 

 
 

12.§ 
Par līdzfinansējuma nodrošināšanu projekta "Akordeonu iegāde Nīcas Mūzikas 

skolas materiāli tehniskās bāzes uzlabošanai" 

Ziņo Gints Ločmelis, Dina Sleže 



Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldībā 2023. gada 27. februārī saņemts un 
reģistrēts DKN/2023/4.10/802-S Valsts kultūrkapitāla fonda (turpmāk VKKF)  paziņojums 

Nr. 2023-1-MDM-M02017 par finansējuma piešķiršanu EUR 1529,00 Kultūras 
mantojuma nozares 2023.gada 1.projektu konkursā - projekta “Akordeonu iegāde Nīcas 
Mūzikas skolas materiāli tehniskās bāzes uzlabošanai”  īstenošanai. 

Projekta ietvaros plānots iegādāties kvalitatīvus 80 un 48 basu akordeonus, lai 
nodrošinātu konkurētspējīgu Taustiņinstrumentu spēles – Akordeona spēles 
profesionālās ievirzes izglītības audzēkņu izaugsmi sākot no akordeona spēles apguves 
sākumposma.  

Projektu plānots īstenot laika periodā no līguma slēgšanas brīža ar Valsts 
kultūrkapitāla fondu līdz 30.09.2023. Projekta īstenošanai nepieciešamais finansējums 
EUR 4767,60  no kuriem EUR 1529,00 ir VKKF piešķirtais finansējums, trūkstošais 
finansējums projekta īstenošanai pilnā apmērā ir EUR 3238,60. 

Līdz ar to ir nepieciešams Dienvidkurzemes novada pašvaldības līdzfinansējums 
EUR 3238,60, lai projektu īstenotu pilnā apjomā. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Juris Grasmanis, Andris Jankovskis, Andris 
Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars Priedols, Raimonds 
Reinis, Edgars Treimanis, Jānis Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Sandris Bēča - Nepiedalās balsojumā) 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdes darba 
kārtības jautājumu "Par līdzfinansējuma 
nodrošināšanu projekta "Akordeonu iegāde Nīcas 
Mūzikas skolas materiāli tehniskās bāzes 
uzlabošanai"". 

 
Sēžu telpā ienāk deputāts S.Bēča. 
 

13.§ 
Par līdzfinansējuma nodrošināšanu projektam "Mūzikas programmai 

nepieciešamās koncertkokles iegāde Grobiņas Mūzikas un mākslas skolai" 
īstenošanu 

Ziņo Gints Ločmelis, Eva Krastiņa - Pucena 

Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldībā 2023.gada 27.februārī saņemts un 
reģistrēts DKN/2023/4.10/800-S Valsts kultūrkapitāla fonda (turpmāk VKKF)  paziņojums 

Nr. 2023-1-MDM-M02013 par finansējuma piešķiršanu EUR 1500,00 Kultūras 
mantojuma nozares 2023.gada 1.projektu konkursā - projekta “Mūzikas programmai 
nepieciešamās koncertkokles iegāde Grobiņas Mūzikas un mākslas skolai”  īstenošanai. 

Projekta ietvaros plānots iegādāties koncertkokli profesionālās ievirzes izglītības 
programmas – Kokles spēles apguvei. Projektu plānots īstenot laika periodā no līguma 



noslēgšanas brīža ar Valsts kultūrkapitāla fondu līdz 30.09.2023. Projekta īstenošanai 
nepieciešamais finansējums EUR 2300,00  no kuriem EUR 1500,00 ir VKKF piešķirtais 
finansējums, trūkstošais finansējums projekta īstenošanai pilnā apmērā ir EUR 800. 

Līdz ar to ir nepieciešams Dienvidkurzemes novada pašvaldības līdzfinansējums 
EUR 800,00, lai projektu īstenotu pilnā apjomā. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars 
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Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par līdzfinansējuma nodrošināšanu 
projektam "Mūzikas programmai nepieciešamās 
koncertkokles iegāde Grobiņas Mūzikas un mākslas 
skolai" īstenošanu". 

 
 

14.§ 
Par līdzfinansējuma nodrošināšanu projekta "Aizputes novadpētniecības muzeja 

pastāvīgās ekspozīcijas “Lielā iela” modernizācija: ekspozīcijas izveide" 

Ziņo Gints Ločmelis, Jolanta Berga 

Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldībā 2023. gada 27. februārī saņemts un 
reģistrēts DKN/2023/4.10/803-S Valsts kultūrkapitāla fonda (turpmāk VKKF)  paziņojums 
Nr. 2023-1-KMA-M04013 par finansējuma piešķiršanu EUR 20040,00 Kultūras 
mantojuma nozares 2023. gada 1.projektu konkursā - projekta “Aizputes 
novadpētniecības muzeja pastāvīgās ekspozīcijas “Lielā iela” modernizācija: 
ekspozīcijas izveide”  īstenošanai. 

Projekta ietvaros plānots iekārtot dizainiski augstvērtīgu, funkcionālu un saturiski 
jēgpilnu muzeja pamatekspozīciju “Lielā iela”, atbilstoši izstrādātajai satura 
mākslinieciskajai koncepcijai. 

Projektu plānots īstenot laika periodā no līguma noslēgšanas brīža ar Valsts 
kultūrkapitāla fondu līdz 28.12.2023. Projekta īstenošanai nepieciešamais finansējums 
EUR 59316,00  no kuriem EUR 20040,00 ir VKKF piešķirtais finansējums, trūkstošais 
finansējums projekta īstenošanai pilnā apmērā ir EUR 39276,00 

Līdz ar to ir nepieciešams Dienvidkurzemes novada pašvaldības līdzfinansējums 
EUR 39276,00, lai projektu īstenotu pilnā apjomā. 

 



L.Tiļugs informē, ka projektam bija paredzēts 18 000 EUR finansējums. Aizputes 
muzejam Valsts Kultūrkapitāla fonds apstiprinājis 50% līdzfinansējuma, kas ir liela 
atbalsts, tāpēc projektā piedāvāto finansējumu nepieciešams izmantot. 

 

R.Reinis norāda, ka pēc lēmumprojektā minētajiem skaitļiem līdzfinansējums 
nesanāk 50%. 

 

A.Jankovskis skaidro, ka 50% ir no projekta pieteicēja iesniegtās summas. 
 

R.Reinis norāda, ka sanāk, ka pašvaldībai tomēr 29 276 EUR tomēr ir jāpieliek, ja 
finansējums budžetā ir paredzēts, tad projekta īstenošanu atbalstīs.  

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars 
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Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdes darba 
kārtības jautājumu "Par līdzfinansējuma 
nodrošināšanu projekta "Aizputes novadpētniecības 
muzeja pastāvīgās ekspozīcijas “Lielā iela” 
modernizācija: ekspozīcijas izveide"". 

 
 

15.§ 
Par līdzfinansējuma nodrošināšanu projekta "Aizputes pilsētas vērtspapīru un 

naudas lādes restaurācija" īstenošanai 

Ziņo Gints Ločmelis, Jolanta Berga 

Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldībā 2023. gada 27. februārī saņemts un 
reģistrēts DKN/2023/4.10/806-S Valsts kultūrkapitāla fonda (turpmāk VKKF)  paziņojums 
Nr. 2023-1-KMA024 par finansējuma piešķiršanu EUR 600,00 Kultūras mantojuma 
nozares 2023.gada 1.projektu konkursā -projekta “Aizputes pilsētas vērtspapīru un 
naudas lādes restaurācija”  īstenošanai. 

Projekta ietvaros plānots restaurēt un saglabāt unikālu Aizputes pilsētas 
kultūrvēsturiskā mantojuma objektu- Nacionālā muzeju krājuma 18. gs pilsētas pārvaldes 
un tās saimnieciskās darbības  liecību- pilsētas rātes dokumentu un naudas lādi, 
balstoties uz maksimālu esošā (oriģinālā) materiāla saglabāšanu, neoriģinālo detaļu 
demontāžu un to aizstāšanu  ar atbilstoša materiāla detaļām restaurācijas/ konservācijas 
procesā. 

Projektu plānots īstenot laika periodā no līguma noslēgšanas brīža ar Valsts 
kultūrkapitāla fondu līdz 01.10.2023. Projekta īstenošanai nepieciešamais finansējums 



EUR 2031,92  no kuriem EUR 600,00 ir VKKF piešķirtais finansējums, trūkstošais 
finansējums projekta īstenošanai pilnā apmērā ir EUR 1431,92. 

Līdz ar to ir nepieciešams Dienvidkurzemes novada pašvaldības līdzfinansējums 
par EUR 1431,92, lai projektu īstenotu pilnā apjomā. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
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lādes restaurācija" īstenošanai". 

 
 

16.§ 
Par līdzfinansējuma nodrošināšanu projekta “Apriķu muižas D frontona ciļņa 

2.posma restaurācijas ” īstenošanai 

Ziņo Gints Ločmelis 

Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldībā 2023. gada 27. februārī saņemts un 
reģistrēts DKN/2023/4.10/807-S Valsts kultūrkapitāla fonda (turpmāk VKKF)  paziņojums 
Nr. 2023-1-KMA026 par finansējuma piešķiršanu EUR 3500,00 Kultūras mantojuma 
nozares 2023.gada 1.projektu konkursā - projekta “Apriķu muižas D frontona ciļņa 
restaurācija, 2. posms”  īstenošanai. 

Projekta ietvaros plānots restaurēt un saglabāt unikālo Apriķu muižas kungu mājas 
D puses frontona akmens cilni – 2.kārtu. Projektu plānots īstenot laika periodā no 17.04. 
– 30.11.2023. Projekta īstenošanai nepieciešamais finansējums EUR 20 000,00  no 
kuriem EUR 3500,00 ir VKKF piešķirtais finansējums, trūkstošais finansējums projekta 
īstenošanai pilnā apmērā ir EUR 16 500,00. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Sandris Bēča, Juris Grasmanis, Andris 
Jankovskis, Andris Jefimovs, Gatis Kalniņš, Aivars 
Priedols, Raimonds Reinis, Edgars Treimanis, Jānis 
Veits) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 



"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par līdzfinansējuma nodrošināšanu 
projekta “Apriķu muižas D frontona ciļņa 2.posma 
restaurācijas ” īstenošanai". 

 
 

17.§ 
Par nekustamā īpašuma Torņa iela 4, Pāvilosta atsavināšanu, veicot maiņas 

darījumu 

Ziņo Anna Brūkle 

Būtība - Izskatot Visvalda Freidenfelda, personas kods 070743-12763, deklarētā 
adrese Sergeja Eizenšteina iela 65k-1-11, Rīga, 2023. gada 1.februāra iesniegumu (reģ. 
Nr. DKN/2023/4.9/605-S) ar lūgumu pašvaldībai izskatīt iespēju mainīt Visvaldim 
Freidenfeldam piederošo nekustamo īpašumu Avotu iela 8, Pāvilosta, kadastra Nr. 6413 
002 0224 - 0,12 ha platībā, pret pašvaldībai piederošo nekustamo īpašumu Torņa iela 4, 
Pāvilosta, kadastra Nr. 6413 002 0302 - 0,0874 ha platībā, Dienvidkurzemes novada 
pašvaldības dome KONSTATĒ: 

Visvaldim Freidenfeldam pieder nekustamais īpašums Avotu iela 8, Pāvilosta, 
Dienvidkurzemes novads, reģistrēts Pāvilostas pilsētas zemesgrāmatā, nodalījumā Nr. 
100000092046. 

Dienvidkurzemes novada pašvaldībai pieder nekustamais īpašums Torņa iela 4, 
Pāvilosta, Dienvidkurzemes novads, kadastra Nr. 64130020302, reģistrēts Pāvilostas 
pilsētas zemesgrāmatā, nodalījumā Nr. 100000627545. 

Nekustamais īpašums Avotu iela 8, Pāvilostā, nepieciešams Dienvidkurzemes 
novada pašvaldībai, lai varētu izveidot skatu laukumus dabas liegumā “Pāvilostas pelēkā 
kāpa”. Dabas liegumā starp Sporta ielas un Avotu ielas posmu pašvaldībai nepieder 
neviens īpašums, kur varētu izveidot skatu laukumu ar informācijas stendiem, lai izzinātu 
dabu, apskatītu raksturīgās ainavas, biotopus, novērotu augu un dzīvnieku dabiskos 
apstākļus, kā arī izglītotu dabas jautājumos jauniešus un tūristus.  

Atbilstoši Pašvaldību likuma 4. panta pirmās daļas 20. punktu, pašvaldības 
autonomā funkcija ir veicināt dabas kapitāla ilgstspējīgu pārvaldību un apsaimniekošanu, 
kas atbilst iepriekš minētajam izmantošanas mērķim. 

Nekustamie īpašumi novērtēti un to nosacītās cenas ir: 
- nekustamā īpašuma Torņa iela 4, Pāvilosta, tirgus vērtība uz 2022.gada 

3.septembri noteikta 9700,00 EUR (deviņi tūkstoši septiņi simti euro), SIA Vindeks 
vērtējums, 

- nekustamā īpašuma Avotu iela 8, Pāvilosta, tirgus vērtība uz 2023.gada 
25.janvārī, norādot, ka vērtējamā objekta tirgus vērtība noteikta, ņemot vērā, ka tas 
atrodas dabas liegumā “Pāvilostas pelēkā kāpa”, ir EUR 11 400,00 (vienpadsmit tūkstoši 
četri simti euro), SIA Eiroeksperts vērtējums. 
 
 A.Radzevičš informē, ka šis lēmumprojekts izskatīts Attīstības un 
tautsaimniecības komitejā un tika noraidīts, norādot ka nav objektīva īpašumu 
novērtējuma. 
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jautājumu "Par nekustamā īpašuma Torņa iela 4, 
Pāvilosta atsavināšanu, veicot maiņas darījumu". 

 
 

18.§ 
Par līdzdarbības līguma slēgšanu ar Dienvidkurzemes Brīvprātīgo ugunsdzēsēju 

biedrību 

Ziņo Andris Jefimovs 

Būtība - 2022. gada janvārī pašvaldības deputāti konceptuāli vienojās par atbalstu 
(līdzfinansējumu) ugunsdzēsēju biedrībai, lai sekmīgi varētu organizēt un veikt 
prevencijas, ugunsgrēka dzēšanas un civilās aizsardzības pasākumus novadā, 
nodrošinot un attīstot ugunsdzēsēju apmācību un ugunsdzēsēju infrastruktūras attīstību 
novadā. Nepieciešams piešķirt finansējumu 46 000,00 EUR apmērā Dienvidkurzemes 
Brīvprātīgo ugunsdzēsēju biedrībai, slēdzot līdzdarbības līgumu. 

 
A.Jefimovs norāda, ka lēmumprojekts skatīts vairākkārt un priekšlikumi par līgumu 

koriģēšanu ir veikti un aicina atbalstīt lēmumprojektu. 
 

G.Gulbe norāda, ka budžetā ir paredzēta savādāka summa, nekā līgumā. Informē, 
ka pēc līgumu noslēgšanas informācija arī būtu publicējama pašvaldības mājas lapā. 
Līgumā atrakstīts kādā veidā notiks sadarbība, kādas funkcijas tiks veiktas.  

 

A.Radzevičs norāda, ka biedrībai uzdot uzdevumu, lai tā pašvaldības dzīvokļos 
veic dūmu detektorus uzstādīšanu nevar. 

 
I.Stūre izsaka priekšlikumu papildināt lēmuprojekta lemjošo daļu ar 3.punktu 

izsakot šādā redakcijā “3. Uzdot Administratīvai daļai 
publicēt noslēgto līgumu atbilstoši MK Noteikumu Nr. 
317 32. punktam”. 

 
Finanšu komitejas locekļi atbalsta I.Stūres priekšlikumu. 
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Virzīt tālākai izskatīšanai domes sēdē darba kārtības 
jautājumu "Par līdzdarbības līguma slēgšanu ar 
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Finanšu komitejas priekšsēdētājs Aivars Priedols 
 
 
Komitejas sekretārs Santa Ķūse 
 


